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Protokoll från pensionärsrådets sammanträde 2009-01-12 
 
 
Ledamöter Barbro Karlsson, ordförande PRO Tallkrogen/Gubbängen 
 Stig Åström, vice ordförande SPF Farsta 
 Bror Lord PRO Farsta 
 Gun Forss PRO Farsta strand 
 Kerstin Holmgren SPF Sköndal 
   
Ersättare Inga Lill Lindgren PRO Hökarängen 
 Ingrid Klingberg PRO Sköndal 
 Mary Andersson  PRO Farsta  
 Solveig Ahlbom SPF Farsta 
 Sture Simonsson SPF Sköndal 
   
Tjänstemän Ingrid Friberg avdelningschef 
 Cecilia Rivard   § 6 planeringssekreterare 
 Pia Sundqvist nämndsekreterare 
 
 
 
 
 
Justeras:   
 
  Barbro Karlsson, ordförande 
 
 
 
 
Justeras:   
 
  Stig Åström, vice ordförande 
 
 
 
 
Sekreterare:  
 
  Pia Sundqvist 
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§ 1 Godkännande av dagordningen, val av justerare, tid för justering 

Dagordningen godkändes. Till justerare utsågs ordförande Barbro Karlsson 
och vice ordförande Stig Åström. Justering sker onsdag 14 januari. 

 
§ 2 Anmälan av protokoll från föregående sammanträde  

Protokoll från rådets sammanträde 2008-12-08 anmäldes. 
 

§ 3 Pensionärsrådets mötestider 2009 
 Rådet fastställde mötestider för 2009 i enlighet med bilaga. 
 
§ 4 Val av upphandlingsdelegerade 

Rådet utsåg Stig Åström och Bror Lord till upphandlingsdelegerade för 
2009, med uppdrag att följa förvaltningens arbete med de upphandlingar 
som rör äldreomsorgen. 

 
§ 5 Aktuellt från nämndsammanträdet 2008-12-17 

Inget fanns att rapportera. 
 

§ 6 Ärenden till nämndsammanträdet 2009-01-22 
Ärende nr 3: Intervjuer med brukare inom Farsta Södra Hemtjänst och vid 
Edö servicehus 
Rådet tackade för en intressant redovisning och konstaterade att brukarna 
ganska genomgående gjort påpekanden om brådska och stress bland hem-
tjänstpersonalen. Avdelningschef Ingrid Friberg poängterade att redovis-
ningen lagt tyngdpunkten på förbättringsområden och att de intervjuade 
generellt uttryckt att man är mycket nöjd med hemtjänstens insatser.  
 
Ärende nr 4 och 5: Uppföljning av utförare i kundvalsmodellen för hem-
tjänst i ordinärt boende i Stockholms stad – Farsta Västra Hemtjänst re-
spektive Farsta Östra Hemtjänst 
Rådet frågade hur många anhörigvårdare som finns anställda inom respek-
tive hemtjänstområde och vilka krav och kriterier som gäller vid anställ-
ning. Ingrid Friberg återkommer med information vid nästa möte. 
 
Ärende nr 8: Förslag till planering för boenden för äldre i Stockholms stad 
Rådet anslöt till förvaltningens synpunkter i tjänsteutlåtandet och under-
strök att valfrihet förutsätter att det finns valmöjligheter. 
 
Ärende nr 9: Förslag till ny översiktsplan för Stockholm 
Rådet anslöt till förvaltningens synpunkter och diskuterade dessutom föl-
jande aspekter när det gäller stadens översiktsplanering.  
 
• Föreningslokaler och andra väl fungerande mötesplatser är en viktig 

förutsättning för levande knutpunkter i ytterstaden. 
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• Farstavägen ska inte hårdexploateras på det sätt som beskrivs som en 
möjlig utveckling i samrådsunderlaget. 

• Skydda Fagersjöskogen. 
• Utveckla grönområdena – fokusera inte enbart på kommersiellt utbud 

utan också på olika former av fritidsaktiviteter. 
• Ge tvärbanan en anknytning till Älvsjö. 
• Planera för en alternativ energiförsörjning, exempelvis med nyttjande 

av solceller och vindkraftverk. 
 
Rådet beslutade följande. 
1. Föreliggande protokoll översänds till stadsbyggnadsnämnden som ytt-

rande över samrådsunderlaget avseende förslag till ny översiktsplan för 
Stockholm. 

2. En representant för stadsbyggnadskontoret bjuds in till rådets möte den 
1 juni för en fortsatt och fördjupad diskussion om förslaget till ny över-
siktsplan. 

 
§ 7 Information från förvaltningen och avdelningen för äldreomsorg  

Från föregående sammanträde: Ingrid Friberg meddelande att Din Hemtjänst 
och Lövholmens Hemtjänst har brukare inom samtliga stadsdelar inom Farsta 
stadsdelsområdet. 
 
Ingrid rapporterade att bokslutet för 2008 preliminärt visar på ett visst överskott 
inom äldreomsorgen, detta till stor del beroende på de särskilda projektmedlen. 
Några projekt avslutades vid årsskiftet medan ”Sociala innehållet”, ”Anhörig-
stöd” och ”Läkemedelsgenomgångar” fortsätter. 
 
Delades ut en ny broschyr med äldres berättelser om Farsta och uppmanades till 
kontakt med projektledare Cecilia Frostenson om man är intresserad av att för-
medla fler berättelser. 
 
Delades även ut program för Edö filmklubb och efterlystes personer som vill 
medverka som värdar och värdinnor vid filmföreställningarna. 
 
Ingrid rapporterade avslutningsvis från ett konstruktivt möte med Södersjukhu-
set som genomfördes fredag 9 januari på initiativ av flera stadsdelsförvaltningar 
i Söderort. Vid mötet diskuterades alternativa lösningar för utskrivningar från 
akutsjukvården till kommunens äldreomsorg när många ”röda” dagar under 
storhelgerna förlänger den överenskomna utskrivningsprocessen så att akut-
sjukvården belastas på ett olyckligt sätt. (Enligt den gängse rutinen – som fun-
gerar väl enligt alla parter – ska vårdplanering ske inom ett dygn efter det att 
kommunen har meddelats att patienten är utskrivningsklar. Kommunen övertar 
sedan ansvaret för insatserna inom fem vardagar.) 
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§ 8 Övriga frågor  

Ingrid Klingberg berättade att den väntjänst som flera pensionärsföreningar er-
bjuder kontaktas alltmer sällan. Avdelningschef Ingrid Friberg berättade då att 
förvaltningen kommer att inbjuda till ett möte i slutet av januari för att aktuali-
sera samarbetet med föreningarnas väntjänst. På förslag från rådet senarelades 
mötet till fredag 13 februari kl 10.00. Inbjudan kommer att skickas ut till före-
ningarna. Bror Lord tipsade om den katalog över väntjänster som fanns tidigare 
och föreslog att en sådan katalog åter ska tas fram. 
 
Rådet uppmanade förvaltningen att skicka ut en inbjudan till föreningarna när 
det är dags att söka bidrag till utomstående organisationer avseende 2009. 

 


